
 
 
 

Zápis 
            z 11. řádného zasedání Akademického senátu FSI VUT 

v Brně dne 7. 3. 2019 
 
 
 

Místo konání: zasedací místnost děkana FSI VUT v Brně 
Čas konání: 14:00 – 16:00 
Přítomní: dle prezenční listiny (celkem 28 členů AS FSI VUT) 
Omluveni: doc. Knoflíček, doc. Blecha, doc. Paloušek, Bc. Belza, Bc. Navrátilová,          

T. Prášek, Ing. Zapletal 
Neomluveni: doc. Mazůrek 
Hosté: děkan doc. Katolický, proděkani prof. Křupka, doc. Hlinka, doc. Fuis a           

Ing. Bednář, tajemník fakulty Ing. Tesař 
Zasedání řídil: doc. Návrat 

 
 

Program: 
1. Volba skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 10. řádného zasedání, plnění 

usnesení 
3. Informace vedení fakulty, informace z grémií 
4. Schválení Pravidel rozdělení finančních prostředků Fakulty strojního inženýrství 

Vysokého učení technického v Brně pro rok 2019 
5. Schválení Dodatku č. 1 ke Statutu FSI VUT v Brně 
6. Předložení Časového plánu akademického roku 2019/2020 
7. Předložení Výroční zprávy o hospodaření FSI VUT v Brně za rok 2018 
8. Informace o projednávání aktualizace Plánu realizace Strategického záměru 

vzdělávací a vědecké, výzkumné, vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí 
činnosti FSI VUT v Brně pro rok 2019 

9. Schválení zástupců do komisí pro výběrová řízení 
10. Schválení termínu a programu příštího zasedání 
11. Různé 

 
Zasedání zahájil a řídil předseda AS FSI doc. Návrat 
 
 
Představení přizvaných účastníků jednání 
 
Doc. Návrat přivítal děkana fakulty doc. Katolického, proděkany prof. Křupku, doc. Hlinku,            
doc. Fuise a Ing. Bednáře a tajemníka Ing. Tesaře. 
 
 
 
ad 1) Volba skrutátorů 
 
Návrh skrutátorů: Ing. Turčanová, Ing. Klimeš 
Hlasování: pro: 22 proti: 0 zdržel se: 2 
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ad 2) Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 10. řádného zasedání,           
plnění usnesení 
 
Oproti rozeslané verzi byl do programu zařazen bod: Schválení zástupců do komisí pro             
výběrová řízení. 
Usnesení: AS FSI schvaluje předložený program 11. řádného zasedání. 
Hlasování: pro: 24  proti: 0 zdržel se: 0 
 
Kontrola zápisu:  
Usnesení: AS FSI schvaluje zápis z 10. řádného zasedání ve znění ze dne 7. 3. 2019. 
Hlasování: pro: 24  proti: 0 zdržel se: 1 
 
Plnění usnesení: FK projednala Pravidla rozdělení finančních prostředků, proběhla schůzka          
k Plánu realizace Strategického záměru a ke Statutu FSI, vše bude předmětem samostatných             
bodů jednání. 
 
 
ad 3) Informace vedení fakulty, informace z grémií 
 
Děkan: 
- Dne 19. 2. proběhlo setkání s řediteli středních škol. 
- Byl zahájen provoz FabLabu. 
- Vedení VUT stanovilo harmonogram přípravy změny rozdělení finančních prostředků za          

výuku (do 29. 3. předložen návrh, od 15. 4. do cca půlky května proběhne diskuze s                
fakultami, 14. 5. bude výsledný model předložen AS VUT). 

- Byl zveřejněn metodický list ke stanovování mezd v projektech H2020. 
- Z 36 podaných projektů TAČR Zéta vyšlo 24 (4 z FSI).  
- Byla zpracována vizualizace Studentského centra, projekt bude podán do konce března. 
- Na VR proběhly dvě úspěšné habilitace (Ing. Roupec, RNDr. Machalová). 

 
Prof. Štětina: 
- Proběhlo zasedání AS VUT, na kterém byla schválena Pravidla rozdělení finančních           

prostředků. Pravidla obsahují motivační fond, který je složen z částky X, o kterém se              
bude jednat, termín pro rozdělení je do konce září. V rámci iniciativy senátorů, kteří              
požadují, aby výsledky vstupující do hodnocení byly zkontrolovány proti databázi WoS,           
proběhla schůzka se zástupcem CVISu Ing. Panáčkem. 

- Proběhlo jednání Ekonomické komise AS VUT, na kterém bylo přijato usnesení ohledně            
částky na motivaci, kterou EK navrhuje ve výši 10 mil. Kč. 

 
RNDr. Popela: 
- V souvislosti se získáním projektů bude mít CEITEC o cca 10 mil. Kč vyšší odvody. 
- Na výši motivačního fondu zaznívají různé částky, EK se shoduje na částce 10 mil. Kč. 
- Prorektor Grmela plánuje na 4. 4. schůzku s proděkany. 
- Předběžná informace o nárůstu centrálních výdajů -  nepřevyšuje celkový nárůst. 
- Proběhl Sněm RVŠ, na kterém zazněla ze strany předsedy ČKR kritika tzv. škálování,             

informace o celém průběhu jednání byla senátorům zaslána mailem před zasedáním. 
- Na úrovni MŠMT vznikla tabulka zůstatků ve fondech vysokých škol. RNDr. Popela            

žádal, aby tabulka byla doplněna o komentář, že prostředky jsou kumulovány z důvodu             
neurčitosti a pravidel vnějšího prostředí k omezení rizik a jsou spravovány s péčí dobrého              
hospodáře. 

 
Na dotaz prof. Spousty ohledně částky X prof. Štětina odpověděl, že jeho výše není v               
Pravidlech stanovena, částka bude známa po schválení rozpočtu, o způsobu jejího rozdělení            
se bude jednat do 30. 9. 2019. 
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ad 4) Schválení Pravidel rozdělení finančních prostředků Fakulty strojního         
inženýrství Vysokého učení technického v Brně pro rok 2019 
 
Úvodní slovo děkana 
Pan děkan uvedl, že po diskuzi s Finanční komisí došlo k úpravám v čl. 8 Rozdělení                
finančních prostředků za vědecký výkon. V pravidlech je návrh, aby BR byla tvořena za              
výsledky RIV, publikace Q1 - Q4 a aplikované výsledky v poměru 50 : 35 : 15, v číslech se                   
jedná o částky 9 mil. : 6,3 mil. : 2,7 mil. (bráno dle minulého roku). Mzdový fond, jehož výše                   
činila minulý rok 230 mil. Kč, je na ústavy rozdělovaný v poměru 42 % (MPA) : 16 % (Kfix) :                    
14 % (K2019) : 28 % (IP). I když se jedná o údaje minulého roku, je pan děkan toho názoru, že                    
k nějaké výraznější změně tento rok nedojde. 
Doc. Katolický dále připomněl historii BR - vznikla jako motivační fond na podporu podávání              
projektů, původně byla rozdělována podle grantů. Pak MŠMT provedlo hodnocení VŠ, kolik            
vědeckých výsledků má daná škola na milion Kč grantů a FSI se dostalo do spodní skupiny.                
Tenkrát došlo ke změně motivačního fondu a FSI se dostala do pozice, kdy vykazuje největší               
výkony v RIV. Pan děkan dále uvedl, že v současnosti považuje za správný krok vyčlenit 35 %                 
za publikování. Po diskuzi s FK došlo ke změně vah Q1 : Q2 : Q3 : Q4 na 4 : 3 : 2 : 1. 
 
Doc. Návrat požádal prof. Štětinu o vyjádření k předloženému dokumentu ve vztahu k             
Pravidlům MŠMT a Pravidlům VUT a to s důrazem na hlavní změny, rizika a výhled do                
budoucnosti. 
 
Prof. Štětina seznámil senátory s tezemi MŠMT o financování VŠ: platby za studenty jsou již 3                
roky zamrazeny, ministerstvo má vizi snižovat počty studentů. Co se týče financování za             
kvalitu, jsou VŠ rozděleny do segmentů - VUT je v 1. segmentu, ale výkonnostně poslední.               
Další kategorie (externí příjmy, internacionalizace, samoplátci) nejsou pro VUT problematické.          
V DKRVO je fixace do roku 2021, v této kategorii je VUT pod průměrem škol v 1. segmentu. 
Teze VUT: maximální respektování pravidel MŠMT. Prof. Štětina vidí jako problém růst            
centrálních nákladů, výpočet odvodů je zatížený velkým množstvím výjimek. Velkým          
problémem je také zatížení institucionální podpory odvody do centra ve výši cca 36 %. 
Prof. Štětina se dále vyjádřil k Metodice 17+: v Pilíři I proběhlo hodnocení kategorie 2,               
hodnocení kategorie 1 probíhá.  
K Pravidlům proběhla jedna schůzka FK, na které se diskuze hlavně soustředila na nově              
zařazený čl. 8. Protože bylo vzneseno mnoho připomínek, proběhlo hlasování mailem až po            
zveřejnění finální verze Pravidel: 7 členů se vyslovilo pro, 4 proti, 1 se zdržel, 4 neodpověděli                
jednoznačně. 
Největší výhradou k BR bylo, že se jedná o velkou změnu a jsou poškozeny aplikační ústavy.                
Další připomínky se týkaly vah Q1 - Q4, připomínka byla akceptována a váhy byly v               
Pravidlech upraveny, na základě další připomínky byl změněn termín pro výplatu ⅓ BR. 
Další připomínka se týkala toho, že pouze 6 % prostředků je rozdělováno podle metodiky 17+.               
Vzhledem k tomu, že tato metodika má být plně uplatněna v roce 2023, mělo by její zavádění                 
být procentuálně vyšší. Další výtky se týkaly nespecifikované bonifikace aplikačních výstupů. 
 
Diskuze 
Na dotaz doc. Pantělejeva odpověděl pan děkan, že do Pilíře I byly zaslány výsledky, které               
ústavy vybraly jako nejlepší, a tyto výsledky by měly být bonifikované. K této problematice              
bude prostor na diskuzi, rozdělení bodů a příjmů za výsledky podléhá schválení senátem. 
Prof. Spousta požádal, aby přílohou tohoto zápisu byl dopis pověřeného náměstka sekce            
vysokého školství Pavla Dolečka o postoji ministerstva k dodržování pravidel. 
Doc. Návrat senátory upozornil, že ačkoliv diskuze na FK probíhala výhradně k čl. č. 8, tvoří                
BR ve skutečnosti jen malou část rozpočtu, nyní senátoři mají posoudit Pravidla rozdělení             
finančních prostředků jako celek. 
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Usnesení: AS FSI schvaluje Pravidla rozdělení finančních prostředků Fakulty strojního          
inženýrství Vysokého učení technického v Brně pro rok 2019 ve znění ze dne 7. 3. 2019.  
Hlasování: pro: 25 proti: 1 zdržel se: 2 
 
 
ad 5) Schválení Dodatku č. 1 ke Statutu FSI VUT v Brně 

 
LK dokument projednala, všechny dotazy a připomínky byly vyjasněny, další náměty z řad             
akademické obce komise neobdržela a její stanovisko ke schválení dokumentu je kladné. 
 
Usnesení: AS FSI schvaluje Dodatek č. 1 ke Statutu FSI VUT v Brně ve znění ze dne                 
7. 3. 2019.  
Hlasování: pro: 28 proti: 0 zdržel se: 0 
 
 
ad 6) Předložení Časového plánu akademického roku 2019/2020 
 
Předkládaný dokument byl senátorům zaslán před zasedáním mailem. 
Doc. Vašík apeloval na vedení FSI, aby se pokusilo na úrovni VUT zařadit do časových plánů                
na další období týden volna mezi koncem zkouškového období zimního semestru a začátkem             
výuky semestru letního. K tomuto požadavku se přidal i tajemník, který upozornil na obtíže při               
technické přípravě poslucháren a učeben na výuku právě z důvodu nedostatečného časového            
období. 
Doc. Návrat navrhnul tuto iniciativu podpořit usnesením. 
 
Usnesení: AS FSI doporučuje, aby VUT do časového plánu akademického roku 2020/2021            
zařadilo mezi konec zkouškového období zimního semestru a zahájením výuky v letním            
semestru technickou přestávku pro přípravu letního semestru v délce 1 týdne.  
Hlasování: pro: 25 proti: 0 zdržel se: 1 
 
 
ad 7) Předložení Výroční zprávy o hospodaření FSI VUT v Brně za rok 2018 

 
Tajemník seznámil senátory se změnami oproti minulému období: 
- byl zařazen tzv. investiční příspěvek, 
- byl vyrovnán dluh děkanátu vůči ústavům. 
- v rámci vypořádání hospodaření je umožněn přesun institucionální podpory, 
- je možné větší využití vlastních zdrojů na dofinancování grantů. 

Zpráva bude ještě dopracována, finální verze bude předložena předsedovi AS FSI během            
příštího týdne. 
Prof. Štětina navrhl termín jednání Finanční komise na 21. 3. 2019. 
 
 
ad 8) Informace o projednávání aktualizace Plánu realizace Strategického         
záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné, vývojové a inovační, umělecké a další           
tvůrčí činnosti FSI VUT v Brně pro rok 2019 

 
Dokument byl projednán na společné schůzce AS FSI dne 21. 2. 2019 za účasti děkana, s                
vedením VUT bude projednán  27. 3. 2019, VR bude plán předložen 24. 4. 2019. 
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ad 9) Schválení zástupců do komisí pro výběrová řízení 
 

     Výběrové řízení na pozici asistenta na ÚST: 
Zástupce FSI Mgr. Hoderová 
Náhradník prof. Spousta 
Hlasování: pro: 26 proti: 0 zdržel se: 0 
Výběrové řízení na místo projektového administrátora na ÚMVI: 
Zástupce FSI doc. Vašík 
Náhradník doc. Žák 
Hlasování: pro: 26 proti: 0 zdržel se: 0 
 
 
 
 
ad 10) Schválení termínu a programu příštího zasedání 
 

     Návrh termínu 12. zasedání je čtvrtek 28. 3. 2019 v zasedací místnosti děkana. 
Program:  
- Předložení Rozdělení finančních prostředků na FSI VUT na rok 2019 
- Konečné projednání Časového plánu akademického roku 2019/2020 

 
Hlasování: pro: 25 proti: 0 zdržel se: 1 

 
 
ad 11) Různé 
 
Ing. Ramík pozval senátory na Autodrom Most, kde se 17. 7. 2019 budou konat závody za                
účasti studentů FSI. 
 
 
 
 
 
 
Poté bylo zasedání ukončeno. 
 
 
 
 
 
 
 
Verifikoval:   
předseda AS FSI          předseda SK AS FSI  
doc. Ing. Tomáš Návrat, Ph.D.         Bc. Petra Kosová   
 
 
 
 
 
 
 
 
zapsal: Brigita Rohovská 
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